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REVISTA PRESEI 
 

 Încep consultările la Cotroceni | Preşedintele Iohannis a chemat partidele politice pentru desemnarea noului 
premier/ PSD o propune pe Viorica Dăncilă, opoziţia cere anticipate 
Consultările la Palatul Cotroceni încep miercuri la ora 12.00. Primii chemaţi sunt liderii PSD-ALDE. Preşedintele 
Klaus Iohannis a declarat marţi că va chema începând de miercuri partidele la consultări, pentru ca situaţia 
politică generată de demisia Guvernului Tudose să nu ducă la efecte economice negative, anunţând că Mihai Fifor 
a fost desemnat premier interimar. 
Preşedintele Klaus Iohannis a invitat pentru miercuri partidele la consultări, primii chemaţi fiind liderii PSD-ALDE, 
începând cu ora 12.00. Vor urma celelalte partide parlamentare, şeful statului anunţând că este nevoie de 
instalarea unui nou Guvern cât mai repede. 
 
Programul consultărilor, anunţat de Administraţia Prezidenţială: 
12:00 
Consultări cu partidele şi formaţiunile politice - Partidul Social Democrat (PSD) şi Alianţa Liberalilor şi Democraţilor 
(ALDE) 
13:00 
Consultări cu partidele şi formaţiunile politice - Partidul Naţional Liberal (PNL) 
14:00 
Consultări cu partidele şi formaţiunile politice - Uniunea Salvaţi România (USR) 
14:30 
Consultări cu partidele şi formaţiunile politice - Partidul Mişcarea Populară (PMP) 
15:00 
Consultări cu partidele şi formaţiunile politice - Uniunea Democrată a Maghiarilor din România (UDMR) 
15:30 
Consultări cu partidele şi formaţiunile politice - Grupul parlamentar al minorităţilor naţionale 
Dragnea s-a răzgândit şi va merge la Cotroceni  
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a anunţat că speră ca propunerea PSD să se materializeze la Cotroceni, susţinând 
că nu s-a discutat despre o structură a Guvernului, dar miniştrii vor fi stabiliţi de forurile statutare din partid, 
premierul propus având drept de veto. 
"Fiecare actual ministru va fi analizat cu toată seriozitatea. Dacă îi propunem (n.r: Vioricăi Dăncilă) ca un ministru 
să rămână, va fi cu argumente serioase, dacă nu, va fi tot pe baza unei evaluări serioase", a declarat marţi Liviu 
Dragnea, după şedinţa CEx PSD în care s-a decis ca Viorica Dăncilă să fie propunerea PSD pentru funcţia de 
premier. 
Liderul PSD Liviu Dragnea a anunţat, marţi, că s-a răzgândit şi că merge, totuşi, miercuri la Cotroceni pentru a 
participa la consultările cu preşedintele Klaus Iohannis privind propunerile de premier. 
„Da, am spus că nu voi mai merge niciodată la Cotroceni în actualul mandat, dar când am spus-o nu m-am gândit 
că o să mai fie nevoie să mergem la o nouă rundă de consultări”, a precizat Dragnea, marţi, după ce CExN a decis 
să o susţină pe europarlamentarul PSD Viorica Dăncilă ca propunere de premier din partea formaţiunii. 
„Deci eu o să merg. O să meargă cu mine domnul Marian Neacşu şi o să discutăm cine este al treilea coleg care 
merge cu noi. O să mergem trei, noi şi doi colegi de la ALDE”, a spus Dragnea. 
Mandatul UDMR la consultări, să se termine criza 
Mandatul UDMR la consultările de miercuri de la Cotroceni va fi că trebuie instalat cât mai repede un Guvern 
pentru a se termina cât mai curând criza politică. 
”Nu e nevoie şi nu este bine să tragem de timp, cei care au majoritate au posibilitatea de a forma Guvernul, dacă 
reuşesc, mă refer la PSD-ALDE, dar sigur, orice altă opţiune, dacă consideră preşedintele Iohannis poate fi 
discutată, pentru că depinde de şeful statului dacă acceptă sau nu propunerea PSD. Dar eu nu cred că există altă 
majoritate decât PSD-ALDE aşa că, din punctul nostru de vedere, este bine să se termine această criză şi sper că 
peste o jumătate de an nu ne vom întâlni din nou la Cotroceni pentru a discuta o nouă formulă de guvernare. 
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Dacă mergem în acest ritm, atunci PSD mai are nevoie de 6 premieri, eu sper că se vor opri, totuşi, din acest 
scandal permanentizat”, a declarat preşedintele UDMR, Kelemen Hunor. 
Opoziţia cere alegeri anticipate sau trimiterea PSD în opoziţie 
Preşedintele PNL, Ludovic Orban, a declarat, marţi, că liberalii vor cere, în cadrul consultărilor de la Cotroceni, 
convocarea alegerilor anticipate, afirmând că, dacă i se va cere, PNL nu va refuza să îşi asume răspunderea de a 
forma o majoritate parlamentară care să sprijine un guvern ”fără PSD”. 
”Obiectivul nostru este ca PSD să nu mai fie la guvernare. Am hotărât să nu participăm la nicio formulă de 
guvernare cu PSD. Am hotărât să votăm împotriva oricărui guvern care conţine în structura guvernamentală PSD. 
Am decis ca mandatul delegaţie să fie solicitarea de alegeri anticipate, în măsura în care este posibil 
constituţional”, a declarat preşedintele PNL, Ludovic Orban. 
Liderul USR, Dan Barna, a declarat, marţi, că Uniunea va susţine orice variantă pe care o va propune preşedintele 
Klaus Iohannis, în urma căreia PSD să ajungă în Opoziţie, adăugând că Biroul politic al partidului se va întâlni 
pentru a decide o propunere cu care să meargă la consultări. 
„Noi, în cadrul Biroului Naţional vom stabili mandatul nostru care va fi un mandat în care îl vom asigura pe 
preşedintele Klaus Iohannis că USR va susţine orice variantă prin care PSD ajunge în Opoziţie. Vom avea astăzi la 
ora 14:30 o şedinţă a Biroului politic al USR pentru a defini foarte clar mandatul cu care vom merge mâine la 
consultări. Din păcate, România a ajuns din nou în criza pe care de un an de zile o trăim de altfel şi ceea ce vedem 
fără echivoc este că orice premier va nominaliza PSD cu excepţia lui Liviu Dragnea care, legal, nu poate să fie 
premier, nu face decât să deschidă piaţa pariurilor cât va rezista. Deci, practic, indiferent cine va fi nominalizat nu 
va fi decât o viitoare criză care din momentul nominalizării se va activa”, a spus Barna, la Parlament.  
Totodată, liderul USR a reiterat că varianta decentă pentru România este cea a alegerilor anticipate. 
Preşedintele executiv al PMP, Eugen Tomac, a declarat, marţi, la Timişoara, că partidul pe care-l conduce va 
participa, miercuri, la consultările de la Palatul Cotroceni, urmând să aibă o propunere de premier. Tomac a spus 
că propunerea PSD este ”o mostră de mediocritate”.  
“Mâine (n.r. miercuri), PMP va participa în mod sigur la consultările de la Palatul Cotroceni şi PMP va avea şi o 
propunere de premier. Bolşevicii şi-au pierdut dreptul politic de a mai propune un nou premier şi credem că 
actualele partide de opoziţie sunt îndreptăţite să încerce să creeze o nouă coaliţie în Parlament care să susţină un 
Guvern capabil să guverneze în interesul tuturor cetăţenilor acestei ţări. Iar PSD-ului i-ar sta bine o perioadă de 
timp şi în opoziţie. (...) Propunerea PMP va fi în mod sigur un membru al PMP şi sigur va fi o propunere mai bună 
decât cea a PSD, care vine cu o propunere care este o mostră de mediocritate. Dăncilă este o nulitate. Credem că 
preşedintele e pus în situaţia de a lua nişte decizii curajoase şi sperăm să aibă curajul să o facă”, a declarat Eugen 
Tomac. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Viorica Dăncilă, prima declaraţie după ce PSD a propus-o pentru funcţia de PREMIER: Cred că am experienţă; 
nu trebuie să-mi dezamăgesc colegii 
Europarlamentarul PSD Viorica Dăncilă a precizat, marţi, după ce a fost propusă de CExN al PSD pentru funcţia 
premier, că are experienţa necesară pentru a prelua această funcţie, ea menţionând că nu trebuie să-i 
dezamăgească pe colegii săi, care au avut încredere în ea. 
„Dacă colegii au avut încredere în mine, trebuie să nu-i dezamăgesc”, a spus Viorica Dăncilă. 
Întrebată dacă îi este teamă că va sta puţin la Guvern, având în vedere antecedentele cu guvernele Grindeanu şi 
Tudose, Dăncilă a spus: „Eu sunt o fire optimistă şi echilibrată şi cred că trebuie să gândesc pozitiv”. 
Ea a evitat să spună ce o recomandă pentru această funcţie la Palatul Victoria, menţionând doar că preşedintele 
partidului, Liviu Dragnea, a făcut declaraţii în acest sens. 
Întrebată dacă are experienţă pentru a prelua funcţia de premier, Dăncilă a răspuns: „Cred că da”. 
„Voi răspunde la toate întrebările după ce domnul preşedinte (Klaus Iohannis, n.r.) va fi de acord cu desemnarea 
mea, e prematur să spun acum”, a arătat Dăncilă. 
Ea a mai spus că, dacă va fi desemnată, va discuta cu toţi colegii săi din PSD, inclusiv cu fostul premier Mihai 
Tudose. 
„Categoric, voi discuta cu toată lumea, toţi sunt colegii mei”, a mai spus Dăncilă. 
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(Sursa: Mediafax) 
 

 Dragnea vrea ca secretarii de stat să fie numiți direct de miniștri 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat marți, într-o conferință de presă susținută după ședința CEx prin care 
Viorica Dăncilă a fost nominalizată la funcția de premier, că doreşte modificarea legislaţiei astfel încât secretarii 
de stat să nu mai fie numiţi de către șeful executivului, ci direct de miniştri. 
 Liviu Dragnea a precizat că acest subiect a fost discutat în şedinţa Comitetului Executiv al PSD în care a fost 
nominalizată Viorica Dăncilă pentru funcţia de prim-ministru, iar propunerea îi aparţine. 
„Eu am propus o modificare legislativă ca secretarii de stat să fie numiţi de miniştri”, a precizat Dragnea, motivând 
că miniştrii sunt responsabili pentru activitatea din domeniul respectiv. 
În viziunea lui Liviu Dragnea, secretarii de stat ar urma să fie numiţi de miniştri, „cu acordul premierului”.  
Dragnea a adăugat că, „din păcate”, premierul Mihai Tudose nu a primit de la toţi membrii cabinetului o evaluare 
„serioasă” a secretarilor de stat. „O să o facem în perioada următoare. A început deja. Au început să se organizeze 
colegii noştri şi din Guvern şi din partid ca în foarte scurt timp să avem evaluarea fiecărui secretar de stat şi mai 
ales să vedem fiecare cum a ajuns acolo”, a mai susţinut liderul PSD. 
El a făcut aceste declarații în contextul în care a fost întrebat dacă premierul nominalizat, Viorica Dăncilă, își va 
putea alege singură miniștrii din Cabinet sau aceștia vor fi conveniți în cadrul CEx. 
„Numai un guvern tehnocrat ia oameni de pe stradă”, a declarat Liviu Dragnea, pentru a-și susține ideea că 
miniștrii trebuie numiți politic, de la partid. „În orice partid, componenţa Guvenului se discută in interiorul 
structurilor statutare. Aşa cum am avut (discuţii – n.r) pentru candidatul pentru funcţia de prim-ministru, vom 
avea o discuţie pentru fiecare candidat la funcţia de membru al Guvernului. I-am avertizat pe toţi colegii mei. 
Viorica Dăncilă va avea un punct de vedere foarte important aici, dar nu poţi să vii în faţa partidului «Asta e echipa 
mea, dacă nu o votaţi, renunţ»”, a spus Dragnea. 
Întrebat dacă ia în calcul o restructurare a Guvernului, liderul PSD a răspuns negativ, afirmând că o astfel de 
decizie ar crea o dezordine. „Din punct de vedere al structurii guvernamentale, nu există o opinie că trebuie să o 
modificăm, pentru că există riscul ca o lună sau două luni de zile să fie iar o oarecare dezordine în ministere până 
se reaşază şi ar fi un timp pe care l-am pierde nepermis”, a declarat liderul social-democraţilor. 
Întrebat dacă la viitorul CExN va fi făcută şi evaluarea miniştrilor, preşedintele PSD a răspuns: „Aşa ar trebui să fie, 
în interiorul unui partid se discută”. El a precizat că vor fi analizate „datele” şi modul cum fiecare ministru în parte 
a respectat programul de guvernare și a admis că există posibilitatea ca o parte dintre actualii miniştri ai 
cabinetului Tudose să facă parte din viitorul guvern.  
 
„Există posibilitatea, dar fiecare actual ministru va fi analizat cu toată seriozitatea. (...) dacă îi vom propune 
(premierului desemnat - n.r.) ca un actual membru să nu rămână vom avea argumente serioase. Deci va fi după o 
discuţie, poate pentru unii dureroasă, dar necesară”, a spus Dragnea. El a mai spus că orice premier are și drept 
de veto. 
Liderul PSD a dezvăluit că în CEx Viorica Dăncilă a fost întrebată ce va face dacă va avea nemulțumiri în legătură cu 
vreun ministru, iar aceasta a promis că va veni în fața CEx, cu argumente. „Am întrebat-o ce va face în situaţia 
dacă va ajunge la concluzia, dacă va fi desemnată de preşedinte, că un membru al Guvernului nu poate merge mai 
departe. A răspuns firesc şi foarte calm că vine în faţa CExN cu argumentele care au făcut-o să se gândească la 
această decizie şi, dacă argumentele sunt serioase, va avea toată susţinerea în CExN”, a declarat Dragnea. 
 
Liderul PSD a mai anunţat marţi, la finalul Comitetului Executiv, că din delegaţia care va merge miercuri la 
consultările de la Palatul Cotroceni vor face parte el, secretarul general al PSD, Marian Neacşu, un alt membru 
PSD şi doi membri ALDE. 
„Da, am spus că nu vom mai merge niciodată la Cotroceni în actualul mandat. Dar când am spus-o, nu m-am 
gândit că o să mai fie nevoie mergem la o nouă rundă de consultări”, a explicat Dragnea. 
Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat, marţi, că l-a desemnat pe Mihai Fifor ca premier interimar şi că a convocat 
pentru miercuri consultări cu partidele parlamentare, întrucât doreşte o procedură rapidă pentru instalarea unui 
nou guvern. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/mihai-tudose-demisioneaza-psd-decide-azi-numele-noului-premier-860873
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/mihai-tudose-demisioneaza-psd-decide-azi-numele-noului-premier-860873


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
(Sursa: Digi 24) 
 
 

 Prima ședință de Guvern condusă de Mihai Fifor, miercuri de la ora 13.00 
 
Prima şedinţă de Guvern condusă de prim-ministrul interimar Mihai Fifor va avea loc miercuri, de la ora 13,00, au 
declarat surse oficiale pentru AGERPRES.  
 
Premierul interimar Mihai Fifor a venit marţi la Palatul Victoria, după ce a fost desemnat în această funcţie de 
preşedintele Klaus Iohannis, în urma demisiei lui Mihai Tudose.  
 
"Premierul Tudose mi-a înaintat demisia şi am acceptat-o. (...) După demisia premierului Tudose, l-am desemnat 
pe ministrul Fifor ca interimar la conducerea Guvernului, iar pentru a avea o procedură cât se poate de rapidă şi 
cât ţine de mine am decis să convoc consultări cu partidele parlamentare pentru mâine (n.r. - miercuri)", a spus 
şeful statului la Palatul Cotroceni.  
 
Viorica Dăncilă a fost nominalizată, marţi, de Comitetul Executiv al PSD, pentru funcţia de premier. Nominalizarea 
ar fi fost votată de forul de conducere în unanimitate, cu o abţinere.  
(Sursa: Agerpres) 
 
 

 Protest violent la Galați 
 
Aproximativ 700 de angajaţi ai combinatului siderurgic din Galaţi s-au adunat, marţi, în interiorul unităţii, în faţa 
sediului administrativ, nemulţumiţi de oferta salarială pe care o face conducerea în cadrul negocierilor 
Contractului Colectiv de Muncă (CCM).  
 
Protestatarii au forţat uşa de la intrarea în sediul administrativ, iar în înghesuială s-a spart un geam. Siderurgiştii 
nu au avut cu cine discuta, pentru că niciun reprezentant al administraţiei nu se afla în sediu. 
 
Potrivit purtătorului de cuvânt al unicului sindicat reprezentantiv din combinat, Sindicatul Siderurgistul AMG, 
Vasile Crişan, protestul a fost unul spontan, însă sindicatul înţelege nemulţumirea angajaţilor şi este decis să 
recurgă, pe viitor, la toate măsurile de luptă sindicale legale, dacă administraţia combinatului nu va da curs 
solicitărilor de majorare salarială cu 20%.  
 
Administraţia combinatului nu a comentat incidentul de marţi însă, într-un comunicat de presă, a precizat că 
"ArcelorMittal Galaţi îşi exprimă hotărârea de a continua dialogul cu partenerii sociali, în cadrul stabilit de lege, 
pentru a se asigura deopotrivă sustenabilitatea combinatului dar şi viitorul slujbelor, în noua realitate 
economică".  
 
Negocierea CCM din combinat ar fi trebuit să se încheie pe 15 ianuarie, dar pentru că sindicatul nu a fost de acord 
cu oferta salarială, părţile au convenit să prelungească discuţiile până pe 26 ianuarie.  
 
În combinat lucrează, la ora actuală, aproximativ 15.000 de angajaţi. 
(Sursa: Agerpres) 

 Veşti DEVASTATOARE de la BNR: Specialiştii anticipează o ACCELERARE a inflaţiei în lunile care urmează 
Consiliul de Administraţie al Băncii Naţionale a României (BNR) anticipează o accelerare a inflaţiei în lunile care 
urmează, reiese din minuta şedinţei de politică monetară publicată pe site-ul instituţiei. 
'Membrii Consiliului au remarcat că noile date şi evaluări reconfirmă perspectiva accelerării inflaţiei în lunile 
următoare, sub impactul presiunilor în creştere ale factorilor pe partea ofertei şi ale celor fundamentali, 
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suprapuse în primele luni din 2018 efectelor de bază inflaţioniste asociate reducerilor şi eliminărilor de impozite 
indirecte şi scăderilor de preţuri administrate. S-a observat că valorile anticipate a fi atinse de rata anuală a 
inflaţiei pe orizontul scurt de timp sunt semnificativ mai înalte decât cele din prognoza pe termen mediu publicată 
în Raportul asupra inflaţiei din noiembrie 2017, depăşind considerabil limita de sus a intervalului ţintei staţionare, 
dar şi că revizuirea ascendentă este atribuibilă cvasi-exclusiv acţiunii factorilor pe partea ofertei', se arată în 
document. 
 
Principalele influenţe suplimentare sunt aşteptate să decurgă din evoluţia preţului combustibililor, în condiţiile 
relativei măriri a cotaţiilor petrolului, din recenta creştere a preţurilor LFO şi ale produselor din tutun, precum şi 
din dinamica relativ mai înaltă a preţurilor administrate, scrie AGERPRES. 
 
'În aceste condiţii, unii membri ai Consiliului au făcut referire la caracterul tranzitoriu al puseului inflaţionist ce se 
va manifesta probabil în primele trimestre din 2018, dată fiind previzibila epuizare spre finalul acestui an a 
efectelor multora din şocurile inflaţioniste pe partea ofertei care îl provoacă, reamintind că prognoza pe termen 
mediu anticipează plasarea ratei anuale a inflaţiei la 3,2% în decembrie 2018 şi la 3,1% în luna septembrie 2019', 
informează BNR. 
Conform Băncii Centrale, a fost exprimată preocuparea legată de riscul ca, pe fondul presiunilor în urcare ale 
cererii agregate excedentare, anticipata amplificare a impactului şocurilor pe partea ofertei, implicând creşterea 
şi menţinerea ratei anuale a inflaţiei mult peste limita de sus a intervalului ţintei staţionare de-a lungul a câteva 
trimestre, să dezancoreze anticipaţiile inflaţioniste pe orizontul mai lung de timp. 
 
În acest context a fost evocată şi relaţia între preţurile interne şi dinamica cursului de schimb. 
 
'Pe termen scurt, o sursă importantă de incertitudini şi riscuri în sens ascendent la adresa perspectivei inflaţiei a 
fost considerată evoluţia preţului combustibililor şi a preţului altor utilităţi, în contextul volatilităţii crescute a 
preţului internaţional al petrolului', menţionează sursa citată. 
 
Preţurile de consum au continuat să crească în luna decembrie din 2017, rata anuală a inflaţiei urcând la 3,3%, de 
la 3,23% în noiembrie, pe fondul scumpirii mărfurilor alimentare cu 0,44% şi a celor nealimentare cu 0,28%, 
potrivit datelor Institutului Naţional de Statistică publicate recent. 
 
Anterior, Banca Naţională a României a revizuit în creştere, la 2,7%, prognoza de inflaţie pentru finalul anului 
2017, de la 1,9% anterior. Pentru finalul anului 2018, BNR estimează o rată a inflaţiei de 3,2%, similar prognozei 
anterioare, iar pentru finalul celui de-al treilea semestru din 2019 se aşteaptă la o rată a inflaţiei de 3,1%. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Bugetarii care vor primi salarii mai mari în 2018 
„Începand cu 1 martie 2018, salariile de bază ale personalului care ocupă funcţiile de medici şi de asistenţi 
medicali din unităţile sanitare publice, prevăzute în anexa nr. II cap. I se majorează la nivelul salariului de bază 
stabilit potrivit prezentei legi pentru anul 2022”, se prevede în legea salarizării, scrie avocatnet.ro.  
 
E important de precizat că medicii și asistenții sunt singurii care vor încasa creșterile în acest fel, restul bugetarilor 
urmând să aibă parte de salarii mărite încetul cu încetul, până se ating țintele salariale stabilite în lege pentru anul 
2022.  
Tot în luna martie, la învățământ va merge o a doua creștere salarială pe anul acesta. Pe lângă cei  25% încasați 
în ianuarie (dar care, poate, au fost înghițiți în multe cazuri de chestiunea transferului contribuțiilor), în martie 
dascălii vor mai primi 20% în plus la salarii, conform legii.  
"(...) cuantumul brut al salariilor de bază, precum şi cuantumul sporurilor, indemnizaţiilor, compensaţiilor, 
primelor, premiilor şi al celorlalte elemente ale sistemului de salarizare care fac parte, potrivit legii, din salariul 
lunar brut, de care beneficiază personalul care ocupă funcţii didactice din unităţile de învăţământ preuniversitar şi 
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universitar de stat, se majorează cu 20% faţă de nivelul acordat pentru luna februarie 2018", scrie în Legea 
salarizării.  
(Sursa: Realitatea) 
 

Legea prevenirii intră în vigoare miercuri 
 
Legea prevenirii, care reglementează unele instrumente ce trebuie să asigure prevenirea săvârşirii de contravenţii, 
va intra miercuri în vigoare, la 20 de zile de la publicarea în Monitorul Oficial. 
 
Conform legii, toate autorităţile, instituţiile cu atribuţii de control, constatare şi sancţionare a contravenţiilor au 
obligaţia ca, în trei luni de la intrarea în vigoare a acestei legi, să elaboreze şi să difuzeze materiale documentare şi 
ghiduri şi să aloce pe pagina de internet secţiuni speciale dedicate informării publice privind legislaţia în vigoare, 
drepturile şi obligaţiile în desfăşurarea activităţilor de constatare a contravenţiilor şi de aplicare a sancţiunilor. 
Aceste autorităţi cu atribuţii de control au obligaţia să îndrume persoanele interesate în vederea aplicării corecte 
şi unitare a prevederilor legale, urmând să afişeze pe site-urile proprii speţele cu frecvenţă ridicată şi soluţiile de 
îndrumare în aceste cazuri. 
 
În cazul constatării săvârşirii uneia dintre contravenţiile prevăzute în dispoziţiile legale, agentul constatator 
încheie un proces-verbal de constatare a contravenţiei prin care se aplică sancţiunea avertismentului şi la care 
anexează un plan de remediere, cu respectarea prevederilor prezentei legi. În această situaţie nu se aplică 
sancţiuni contravenţionale complementare. 
 
Legea, iniţiată de Guvern şi adoptată în decembrie de Camera Deputaţilor, în calitate de for decizional, a fost 
ulterior promulgată de preşedintele Klaus Iohannis. Legea a fost publicată în Monitorul Oficial în 28 decembrie 
2017. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Valentin Rîciu, consilier MAI: Am decis să-mi încetez activitatea la cabinetul ministrului 
Valentin Rîciu, consilier al ministrului Afacerilor Interne, a anunţat, pe pagina sa de Facebook, că a demisionat din 
funcţie. Decizia, după ce Parchetul General a anunţat că acesta ar fi vizat în trei dosar penale, nefiind însă 
începută urmărirea penală in personam. 
"Astăzi am decis să-mi încetez activitatea la cabinetul ministrului afacerilor interne. Nu pentru că situaţia mea 
juridică s-ar fi schimbat cu ceva. După cum am precizat, nu am fost informat despre vreo acuzaţie penală, iar 
comunicatul public al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie este lămuritor. Am discutat astăzi 
cu ministrul şi decizia aceasta este. Nu am pretenţia de a fi exemplu pentru cineva, dar aşa văd eu ca poliţist 
responsabilitatea", a scris Valentin Rîciu pe pagina sa de Facebook. 
Parchetul General a anunţat, luni, că a sesizat Inspecţia Judiciară în cazul a două dosare care îl vizează pe Valentin 
Rîciu, consilier al ministrului Afacerilor Interne, instrumentate de Parchetul de pe lângă Judecătoria Sectorului 3, 
procurorii constatând că cercetările au fost tergiversate. 
Informaţiile vin ca urmare a unui control dispus de procurorul general al României, care privea modul în care 
parchetele au instrumentat cele trei dosare care îl vizau pe agentul şef principal de poliţie Rîciu Valentin, în 
prezent consilier al ministrului afacerilor interne, fiind investigate infracţiunile de înşelăciune, ultraj şi abuz în 
serviciu, spun procurorii. 
"În urma verificărilor efectuate a rezultat că, în dosarele aflate pe rolul Parchetului de pe lângă Judecătoria Sector 
3 Bucureşti, procedurile s-au prelungit nejustificat, în cele două cauze nefiind efectuate acte de urmărire penală 
cu celeritate, ambele fiind repartizate pentru cercetări lucrătorilor de poliţie din cadrul Brigăzii Rutiere – Biroul 
control intern. În dosarul aflat în instrumentarea Parchetului de pe lângă Judecătoria Sector 4 Bucureşti, 
procurorul de caz a dispus măsurile necesare efectuării cu celeritate a actelor de urmărire penală, delegând în 
acest sens lucrătorii de poliţie din cadrul Direcţiei Generale de Poliţie a Municipiului Bucureşti – Brigada Rutieră, 
Biroul control intern. Totodată, constatând neefectuarea în termen a actelor dispuse, procurorul de caz a 
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intervenit prompt, dispunând noi măsuri şi stabilind un nou termen de efectuare a cercetărilor", transmite 
Parchetul General. 
În cazul celui de al treilea dosar care l-ar viza pe Valentin Riciu, instrumentat de Parchetul de pe lângă Judecătoria 
Sector 4, procurorul ar fi delegat poliţişti din cadrul Brigăzii Rutiere pentru efectuarea cu rapiditatea a 
cercetărilor, însă actele dispuse nu ar fi fost efectuate la termen. 
În acest sens, Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie a dispus efectuarea de către Serviciul de 
îndrumare şi control "a unui control tematic având ca obiectiv verificarea modului de exercitare de către 
procurorii de la parchetele competente a activităţii de supraveghere a cercetărilor penale efectuate de către 
lucrători de poliţie judiciară din cadrul Direcţiei Generale de Poliţie a Municipiului Bucureşti – Brigada Rutieră, 
Biroul control intern". 
Consilierul ministrului Afacerilor Interne şi fost lucrător al Brigăzii Rutiere Bucureşti, Valentin Rîciu, a transmis 
sâmbătă, într-un raport înaintat conducerii MAI, că nu a fost şi nu este cercetat în vreun dosar penal pentru 
înşelăciune. 
„Referitor la afirmaţiile calomnisoare apărute în spaţiul public, raportez următoarele: Nu am fost şeful numitului 
Stan Eugen; Nu am fost şi nu sunt cercetat în vreun dosar penal, pentru înşelăciune”, a scris Valentin Rîciu, în 
raportul transmis conducerii Ministerului Afacerilor Interne. 
De altfel, Valentin Rîciu mai precizează, într-un punct de vedere transmis de către Direcţia Informare şi Relatii 
Publice din MAI, că în ultima săptămână au apărut în spaţiul public mai multe afirmaţii false şi calomnioase 
împotriva sa, fie că era prieten cu Eugen Stan, fie că era şeful lui. Totodată, acesta a catalogat informaţiile potrivit 
cărora ar fi vizat într-un dosar pentru înşelăciune drept "o nouă mizerie". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Mihai Fifor anunţă că mâine va lua o decizie privind situaţia de la Poliţie 
Premierul interimar Mihai Fifor a petrecut mai bine de o oră la sediul Ministerului Afacerilor Interne. A anunţat că 
mâine va lua decizii legate de scandalul de la vârful Poliţiei şi de la vârful Ministerului de Interne. E vorba de 
cutremurul stârnit de cazul poliţistului pedofil. 
 Mihai Fifor: Am făcut o analiza la centrul de comandă cu colegii. Mi-au prezentat modul de funcţionare, am 
analizat foarte atent şi situaţia pentru perioada următoare. E cod galben până măine şi am dorit să mă asigur că 
există mijlaoce pentru intervenţie dacă e nevoie. Am discutat cu doamna ministru şi despre problemele care ţin 
de organizarea ministerului. 
Reporter: Aţi vorbit despre demisia lui Despescu? Situaţia de la IGP? 
Mihai Fifor: E o situaţie pe care o s-o analizăm mâine şi luăm o decizie. 
Reporter: Despre consilierul ministrului? 
Mihai Fifor: Nu am discutat despre asta. 
(Sursa: Digi 24) 
 
 
 

 Consiliul IMM-urilor: În 2017, 290 de modificări la Codul Fiscal 
România se află pe primul loc în Europa Centrală şi de Est în ceea ce priveşte numărul de acte normative adoptate 
anul trecut, iar aproape jumătate dintre acestea au impact direct sau semnificativ asupra IMM-urilor, a declarat, 
marţi, Florin Jianu, preşedintele Consiliului Naţional pentru Întreprinderi Private Mici şi Mijlocii din România 
(CNIPMMR). Consiliul arată și că mai bine de jumătate din Codul fiscal a suferit modificări. 
Consiliul condus de Florin Jianu, fost ministru în Guvernul Grindeanu, arată că, anul trecut, cadrul legislativ a fost 
major modificat, fiind adoptate 1.388 de acte normative. Din acestea, 278 legi, 117 ordonanţe de urgenţă, 30 de 
ordonanţe simple şi 963 hotărâri de Guvern. La acestea se adaugă cele 3.344 de ordine emise doar de ministrul 
Finanţelor şi 1.907 de ordine emise de ministrul Muncii. 
„80% din actele normative anul trecut au fost iniţiate de Guvern şi doar 20% de Parlament, dar şi din acestea 
jumătate au fost legi de aprobare a ordonanţelor de urgenţă emise tot de Guvern. Deci, practic, Parlamentul a 
fost o anexă de legiferare a Guvernului”, a spus preşedintele CNIPMMR. 
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Astfel, România se situează pe primul loc în topul Europei Centrale şi de Est în ceea ce priveşte numărul 
modificărilor legislative, iar 45% dintre actele normative adoptate afectează direct sau semnificativ 
întreprinderile, inclusiv IMM-urile. 
În 2017, prin 11 acte normative, au fost modificate 290 de articole din Codul fiscal, se mai arată în sinteza 
CNIPMMR.  
Potrivit CNIPMMR, din totalul de 12 măsuri principale cu impact asupra IMM-urilor promise de Guvern anul 
trecut, doar cinci au fost transpuse în practică total sau parţial. Totodată, gradul de implementare a programului 
de guvernare în ceea ce priveşte IMM-urile este de o treime. 
„Acesta este un grad redus de implementare, culmea este că nu s-au îndeplinit nici măcar măsurile care nu 
necesitau cheltuieli de la stat”, a declarat Florin Jianu. 
(Sursa: Digi 24) 
 
 
 

 Japonezii ne laudă: Calitatea forţei de muncă şi mediul IT sunt elemente pe care investitorii japonezi le caută 
în România 
Calitatea forţei de muncă şi mediul tehnologiei informaţiei sunt câteva dintre elementele ce atrag investitorii 
japonezi în România, a apreciat, marţi, la o întâlnire cu jurnaliştii, Norio Maruyama - director general pentru presă 
şi diplomaţie publică din cadrul Ministerului Afacerilor Externe (MAE) japonez. 
Maruyama, care este purtătorul de cuvânt al delegaţiei ce l-a însoţit în România, Bulgaria, Serbia şi ţările baltice 
pe premierul nipon Shinzo Abe, a vorbit despre vizita înaltului demnitar la Bucureşti şi despre câteva dintre 
priorităţile relaţiei viitoare România-Japonia. "Companiile japoneze sunt interesate de România. Calitatea forţei 
de muncă şi mediul tehnologiei informaţiilor în România sunt foarte atrăgătoare pentru companiile japoneze", a 
punctat purtătorul de cuvânt, conform Agerpres. 
În ceea ce priveşte colaborarea economică România-Japonia, Maruyama a menţionat, drept context, Acordul de 
parteneriat economic Japonia-Uniunea Europeană. "Japonia şi Uniunea Europeană împart aceleaşi valori 
fundamentale - apărăm democraţia, statul de drept şi drepturile omului, alături de alte valori fundamentale", a 
spus el. În prezent, adăugat oficialul nipon, "ordinea internaţională bazată pe acest valori se confruntă cu 
provocări serioase". 
"Astfel, vrem să avem o colaborare mai strânsă cu Uniunea Europeană, pentru a fi capabili să menţinem această 
ordine internaţională, bazată pe valorile acestea", a punctat Maruyama. 
El a vorbit de mediul întâlnit în ţările vizitate de premierul Shinzo Abe - Estonia, Letonia, Lituania, Bulgaria, Serbia 
şi România. "În aceste regiuni există un mare potenţial economic", a evidenţiat el. Acesta a punctat că toţi cei 
peste 30 de membri ai delegaţiei de oameni de afaceri prezenţi în acest "turneu" al premierului reprezintă start-
up-uri şi companii mari. "Cred că va fi bine să avem un tip de cooperare public-privat pentru a face relaţia 
economică bilaterală mai puternică", a adăugat Maruyama. 
Purtătorul de cuvânt a apreciat că vizita delegaţiei cu oameni de afaceri de la Guvernul României de marţi a fost 
"fructuoasă". 
"Nu a avut loc o discuţie între premier şi omologul său, din motivele pe care le cunoaşteţi, dar considerăm că 
această vizită este una foarte fructuoasă. Întâlnirea cu vicepremierul o considerăm unul din stâlpii acestei vizite - 
întâlnirea cu oamenii de afaceri", a apreciat el. 
El a adăugat că discuţia a fost "foarte deschisă". 
În contextul demisiei premierului Mihai Tudose, prim-ministrul Japoniei, Shinzo Abe, nu a mai mers marţi, la 
Palatul Victoria, aşa cum era stabilit iniţial în programul înaltului oficial nipon. Delegaţia economică a fost condusă 
de Kotaro Nogami, director adjunct al Cabinetului premierului japonez, şeful misiunii economice şi a fost primită 
de vicepremierul Paul Stănescu. 
"Oamenii de afaceri vor fi aceiaşi, este vorba de afaceri. Oamenii de afaceri japonezi au venit aici, în Bucureşti, 
pentru a-şi întâlni partenerii. Este vorba de CEO ai unor companii mari, ai unor start-up-uri de ultimă generaţie în 
IT. (...) Poate (vicepremierul -n.r.) se va schimba, dar el este persoana care a putut explica mediul economic de 
aici. Credem că acest lucru este extrem de important", a declarat Norio Maruyama, referitor la această situaţie. 
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El a amintit că Japonia este cel mai mare cel mai mare investitor asiatic în România şi că "40.000 de locuri de 
muncă au fost create pentru români, în România, de către companiile japoneze". 
Norio Maruyama a spus că proiectul liniei de metrou spre aeroportul Otopeni, care acum este "într-un stadiu 
foarte important" a fost menţionat de premierul Shinzo Abe în discuţiile cu preşedintele Klaus Iohannis, la 
Cotroceni. 
"Infrastructura este importantă când este vorba de investiţiile japoneze, pentru că nivelul infrastructurii este unul 
dintre criteriile companiilor japoneze care vor să vină", a spus purtătorul de cuvânt al delegaţiei nipone. 
El a spus şi că premierul Japoniei şi Iohannis au vorbit despre programul visa waiver, despre situaţia din Coreea de 
Nord şi evoluţia relaţiilor româno-nipone. 
"Am ajuns la un acord să ducem mai departe nivelul relaţiilor noastre bilaterale - atât la nivel politic cât şi 
economic, deoarece considerăm că suntem parteneri foarte importanţi. Şi am stabilit, în 2013, printr-o declaraţie 
comună ale ministerelor de externe, că trebuie să avem un parteneriat strategic", a evidenţiat Maruyama. 
El a revenit asupra perspectivelor mediului economic din România. "Aici, în România, există un mediu foarte 
interesant. (...) Este calitatea forţei de muncă, în primul rând. Este ceva ce companiile japoneze caută. Acordul de 
parteneriat economic cu UE o să îi facă pe investitorii japonezi să reevalueze, de exemplu, România", a punctat el, 
menţionând mediul IT şi viteza internetului. "Aveţi potenţialul de a atrage firme japoneze", a spus reprezentantul 
MAE japonez. 
Printre firmele reprezentate, la nivelul delegaţiei ce l-a însoţit pe premierul japonez Shinzo Abe la Bucureşti, s-au 
numărat Mitsubishi Corporation, NTT Data Corporation şi IHI Corporation. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministrul de Externe de la Budapesta: Ungaria şi-a dorit tot timpul o relaţie bazată pe respect reciproc cu 
România / Szijjártó, despre declaraţiile lui Tudose 
Péter Szijjártó, ministrul de Externe de la Budapesta, a declarat, marţi, că Ungaria s-a străduit mereu să aibă o 
relaţie bazată pe respect reciproc cu România, în interesul comunităţii maghiare care trăieşte în România, 
relatează agenţia MTI. 
În cadrul unui interviu acordat pentru postul de radio M1, oficialul ungar a declarat că Budapesta are interesul de 
a avea relaţii bazate pe respect reciproc cu România, mai ales în interesul comunităţii maghiare care trăieşte în 
România. 
În privinţa declaraţiilor anti-autonomie ale premierului român Mihai Tudose, Szijjártó a declarat că afirmaţiile 
şefului de Guvern de la Bucureşti au fost ”total iresponsabile”. 
”Este inacceptabil ca în Europa secolului XXI o întreagă comunitate naţională şi liderii acesteia să fie ameninţaţi cu 
spânzurătoarea şi cu moartea. Guvernul din Ungaria are obligaţia să enunţe clar că o asemenea afirmaţie este în 
întregimea ei intolerabilă”, a declarat Szijjártó, precizând că în Europa au loc mai multe dezbateri pe tema 
autonomiei şi există mai multe forme de autonomie. 
”În secolul XXI nu poţi pune sub semnul întrebării legitimitatea dezbaterii despre autonomie. Dezbaterea trebuie 
să aibă loc, dar să ameninţi cu moartea este inacceptabil”, a mai spus Szijjártó. 
Ministrul de Externe al Ungariei a vorbit şi despre problema imigraţiei ilegale. 
”Poziţia Ungariei cu privire la migraţia ilegală e univocă şi limpede: Ungaria nu doreşte să fie ţară de imigranţi, 
priveşte migraţia ca pe o problemă de securitate, nu va reduce presiunea privind cota obligatorie, nu va permite 
intrarea nici măcar a unui singur imigrant ilegal pe teritoriul ţării sale şi susţine în continuare că Europa trebuie 
apărată în afara ei”, a adăugat Szijjártó. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Avertisment DUR dinspre Bruxelles: 'Criza din PSD compromite Președinția română a Consiliului UE' 
Avertisment dur dinspre Bruxelles! Europarlamentarul Siegfried Mureșan reacționează după demisia lui Mihai 
Tudose, spunând că „ PSD compromite Președinția română a Consiliului UE” din cauza crizei din interiorul 
partidului. 
„Criza din PSD compromite Președinția română a Consiliului UE. PSD și ALDE nu pot conduce România, cu atât mai 
puțin UE 
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În mai puțin de un an România va prelua Președinția rotativă a Consiliului Uniunii Europene (UE) pentru 6 luni 
ceea ce înseamnă, pe scurt, că Guvernul României va purta responsabilitatea deciziilor la nivelul Uniunii 
Europene. Președinția Consiliului reprezintă o șansă fără precedent pentru România de a se afirma pe plan extern, 
la nivel european, și să aducă pe agenda UE teme proprii, cum ar fi, spre exemplu, Vecinătatea estică și 
apropierea Republicii Moldova de Uniunea Europeană. Din păcate, cu mai puțin de 12 luni înainte de a prelua 
această mare responsabilitate, țara noastră nu are un Guvern stabil și capabil să conducă România. Actuala 
majoritate parlamentară a demonstrat în cele 13 luni de la câștigarea alegerilor că nu este capabilă să ofere un 
Guvern care să reprezinte interesele țării și ale cetățenilor ei deoarece interesele diferitelor grupări din PSD și 
ALDE au prevalat în fața obligației democratice de a guverna pentru oameni. Toți partenerii europeni sunt uimiți 
de situația absolut inedită din România care trece, iată, prin a doua demitere de prim-ministru în mai puțin de 7 
luni, în ambele cazuri fiind susținută de partidul care a propus șeful Guvernului. Nu există o dovadă mai clară că 
actuala majoritate este incapabilă să livreze un executiv care să conducă România. Așadar, cu atât mai puțin va 
putea oferi un Guvern care să conducă întreaga Uniune Europeană. Președinția Consiliului UE ar trebui să fie 
momentul în care clasa politică românească să se afirme pe plan european, să arătăm că putem contribui la 
îmbunătățirea Uniunii în folosul cetățenilor săi. Din nefericire, vom rata această șansă dacă țara noastră va fi în 
continuare condusă de actuala majoritate. Cu un Guvern PSD - ALDE, România nu se va impune in nicio decizie 
europeană și va fi ignorată de celelalte state membre când se vor lua deciziile importante. Va avea un efect 
negativ pe termen lung pentru capacitatea noastră de a ne impune temele pe agenda europeană. Cu actualii lideri 
PSD și ALDE la putere, ne vom afla în fața rușinoasei situații de a avea una dintre cele mai slabe președinții ale 
Consiliului din istoria UE, iar Uniunea va funcționa fără vreo președinție de facto.”, scrie Mureșan, pe Facebook. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Partidele proindependenţă catalane îl vor nominaliza pe fostul lider Carles Puigdemont pentru funcţia de 
premier al Cataloniei 
Cele mai importante două partide proindependenţă din Catalonia au anunţat că îl vor nominaliza pe fostul lider 
separatist catalan Carles Puigdemont pentru funcţia de premier al regiunii autonome din nord-estul Spaniei, 
informează site-ul postului France 24. 
Formaţiunea Stânga Republicană a Cataloniei (ERC) şi partidul lui Puigdemont, Împreună pentru Catalonia, au 
ajuns la un acord să susţină candidatura fostului lider separatist la funcţia de premier al regiunii, în pofida faptului 
că acesta se află în autoexil în Belgia, iar Madridul insistă că nu poate conduce regiunea din străinătate. 
Guvernul spaniol a avertizat că va continua să menţină controlul direct în Catalonia dacă Puigdemont încearcă să 
guverneze din Belgia, unde acesta s-a refugiat după ce separatiştii catalani au declarat în mod unilateral 
independenţa regiunii. 
Cei mai mulţi experţi în drept constituţional din Spania sunt de acord cu premierul de la Madrid, Mariano Rajoy, 
care susţine că Puigdemont ar trebui să fie "prezent fizic" în Catalonia pentru a prelua funcţia. 
Însă, în cazul în care se întoarce pe teritoriul Spaniei, Puigdemont riscă să fie arestat în legătură cu rolul său în 
ceea ce priveşte tentativa eşuată de obţinere a independenţei regiunii Catalonia. 
Parlamentul catalan urmează să se întrunească miercuri pentru prima oară după ce a fost dizolvat de Rajoy în 
urma votului neconstituţional din luna octombrie privind secesiunea regiunii de Spania. 
În urma alegerilor anticipate din luna decembrie, formaţiunile separatiste şi-au menţinut, la limită, majoritatea în 
Parlamentul din Catalonia, însă un partid unionist a obţinut cele mai multe mandate. 
(Sursa: Mediafax) 
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